
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 370 af 22. april 2020 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Marie Bjerre (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Claus Hansen 
  

11. maj 2020 
J.nr. 2020 - 4124 

 

Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 370 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvor stort et samlet beløb skønner regeringen, at virksomheder retmæssigt kunne have 

fået refunderet af den opkrævende elafgift på 89,2 øre pr. kilowatt-time, men som af den 

ene eller anden grund ikke af virksomhederne er blevet trukket fra i forbindelse med 

momsafregningen? 

 

Svar 

Der henvises til besvarelsen af SAU alm. del - spørgsmål 369, hvori det fremhæves, at 

Skatteforvaltningen har fokus på, at kontrollen af virksomheders efterlevelse af afgiftsreg-

lerne suppleres med formidling og vejledning om gældende lovgivning, og om procedurer 

forbundet med afregning af afgifter. 

 

Det er ikke muligt på nuværende tidspunkt at angive et skøn for, i hvilket omfang virk-

somheder retmæssigt kunne have fået refunderet den opkrævede elafgift. Det er dog for-

ventningen, at Skattestyrelsens kontrolprojekt om energiafgifter kan give information 

herom. 
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